

# درسي بإيدك

My Education in Your Hands

ساعدهم بالوصول لدروسهم من خلال التبرع بالأجهزة الإلكترونية

Help us provide equal access to e-learning by donating electronic devices



## نظرة عامة

يواجه العديد من الأسر الكثير من التحديات في التعامل مع التعلم عن بعد خلال الإغلاق الصحي بسبب كورونا، وربما من أكبر هذه التحديات هي عدم القدرة على متابعة الدروس عن بعد لانعدام توفر الأجهزة الإلكترونية أو الاتصال المناسب بالانترنت مما دعى مؤسسة "أنا أتعلم" لإطلاق حملة "درسي بإيدك" التي تهدف إلى دعم جهود الحكومة في التعامل مع الازمة الحالية والتي تقوم على تزويد العائلات المتضررة حول الأردن بالأجهزة الإلكترونية (الهواتف الذكية ،اللوح الذكي، اللابتوب) ليتمكن أطفالهم من استكمال ومتابعة دروسهم عن بعد.

" المعلمين بشتغلوا كثير ليساعدوا الأهالي خلال هاي الفترة، بعملوا الحصص فيديوهات وببعتوها، بس صعب علينا نحفظ كل الفيديوهات على التلفون لأنه فش مساحة بتكفي مع إنو بنحتاجها عشان الأطفال بيرجعوا لإلها وقت الامتدانات" -هكذا عبرت أم لطفل في عمر المدرسة أحد المستفيدين من برامج "أنا أتعلم" الإلكترونية وهو ما يجعلنا أيضاً نفكر بالأسر التي لديها أكثر من طفل واحد في عمر المدرسة ولا يتوفر لديها عدد مناسب من الأجهزة الإلكترونية مما ينعكس على الوقت المتوفر للأطفال لمتابعة دروسهم عن بعد.

## ماذا تفعل الحملة؟

لأن مؤسسة "أنا أتعلم" تركز عملها على التعليم وتؤمن به كحق يجب أن يتوفر للجميع أطلقت حملة "درسي بإيدك" والتي تقوم على جمع الأجهزة الإلكترونية المستعملة والجديدة من المتبرعين كالمؤسسات والشركات وحتى الأفراد، ونقلها إلى العائلات ذات الدخل المتدني والمتأثرة بالإغلاق الصحي بسبب كورونا في كل من الأزرق، خريبة السوق، مخيم البقعة، مخيم سوف، دير علا، الزرقاء، جرش والطفيلة ودعمهم ليتمكن أطفالهم من الوصول لدروسهم ومتابعة تعلمهم عن بعد.

"ما بقدر أحضر دروسي زي صحابي لأنو عنا كمبيوتر واحد في البيت وإخواني الأكبر مني بيستخدموه لأنهم توجيهي وبالجامعة" بهذه الكلمات عبر أحد الأطفال من الصفوف الأساسية خلال مشاركته بإحدى جلسات "أنا أتعلم" الإلكترونية والتي تمت بالتعاون مع المجتمعات المحلية لدعم بعضها البعض لتجاوز هذه الأزمة، ومع ذلك فإن العديد من العائلات ليست مجهزة بالأدوات اللازمة للوصول لمثل هذه البرامج حتى مع استخدام أدوات بسيطة مثل الواتس أب.

# ساعدهم بالوصول لدروسهم

ذلك الجهاز البسيط الذي لم تستخدمه منذ مدة يمكن أن يجعل عملية تعلم طفل أكثر سهولة، مهما كانت مساهمتك بسيطة يمكنك تعبئة النموذج التالى:

# https://forms.gle/fJo92XSGoaGSCeoS7

ليقوم متطوعي "أنا أتعلم" بالتواصل معك وزيارتك لأخذ الجهاز وإيصاله للأسر التي تحتاج إليه، فجيل اليوم يحتاج لنوع جديد من المساعدة تناسب تحدياتهم.

إذا كان لديك أي استفسارات أو ملاحظات يمكنكم التواصل مع المؤسسة عبر الوسائل الآتية:

البريد الالكترونى: Campaign@ilearnjo.com

ھاتف: 0792828150

واتساب: 0792828160

ادعمنا من خلال استخدام الوسم #درسي بإيدك MyEducationJo#

# My Education in Your Hands

### **OVERVIEW**

Many families are facing challenges as the country shuts down amid the Coronavirus pandemic. The main challenges are access to electronic devices and internet connection. The I Learn organization will launch the 'My Education in Your Hands' campaign which aims to support the Government efforts in allowing equal access to e-learning through providing disadvantaged families in various locations across Jordan with access to electronic devices, such as laptops and tablets and smartphones.

"There has been a lot of effort to support parents during this time. Teachers are doing a great job of creating video lessons. However, it is difficult to save all this material on a mobile phone because there isn't enough space. I don't want to have to erase any of the material because my children need to revise for their tests", one mother of school-aged children has told us. This makes us think about all the families that have more than two school-age children. Each child will not get the time or attention that they need from the family to complete their lessons. This is especially the case if the family has limited resources. These families are faced with the difficult decision of prioritizing the education of some of their children above others.

### WHAT IS IT ABOUT?

The I Learn organization focuses on education and we believe that everyone has the right to learn. When responding to the coronavirus pandemic, we have been trying to support families with school-aged children who have limited resources. I Learn intends to launch the 'My Education in Your Hands' campaign to collect used or new electronic devices from institutions, companies, and individuals to give to low-income families in Azraq, Kherbet Souq, Baqaa Camp, Souf Camp, Deir Alaa, Zarqa, Jerash, and Tafila so that their children can access their lessons and pursue their learning remotely.

# HELP THEM CONTINUE THEIR EDUCATION

A simple donation of a laptop or tablet that you no longer use will go a very long way in supporting a child to continue their education from home. No matter how simple your contribution is, you can fill out the following form:

#### https://forms.gle/fJo92XSGoaGSCeoS7

I Learn volunteers will contact you to arrange to pick up the device(s) from and deliver them to each family. If you have any questions or comments, you can contact the Foundation via the following:

Email: Campaign@ilearnjo.com

Call: 0792828150

Whatsapp: 0792828160

#درسى بإيدك Support us by using the hashtags #MyEducationJo